
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY 

MÍSTOPISNÁ 

Zápis z jednání 

 

Pro  Odbor Kancelář primátora MHMP 

Zúčastnění: 

 
Mgr. Kubišta CSc., PhDr. Miloslava Knappová, PhDr. Zuzana Strnadová, Milan 
Maruštík, Stanislav Václavovic, Ing. Šíma a Ing. Jaroslav Peterka 
 

Omluveni: Michal Zachar, Martin Sedeke, Doc. PhDr. Václav Ledvinka  

Věc 

Zápis z jednání Místopisné komise Rady HMP, které se konalo dne 21.9. 2021 
od 16.00 hodin, v Jungmannově ulici č.35 (Škodův palác), ve druhém poschodí, 
dveře č.  229.  
 

Zpracoval Ing. Peterka  Počet stran    3 
 

 Datum 29. 9. 2021 

 

 
 

1. 
Po uvítání přítomných předsedkyně vyzvala k přednesení připomínek k zápisu 
z minulé schůzky. K zápisu nebyly vzneseny žádné připomínky. Zápis byl 
schválen. 

 

2. Předsedkyně požádala přítomné, aby se o termínu budoucích schůzek 
výjimečně jednalo na začátku schůzky. Komise souhlasí a po krátké diskusi 
k možné účasti na jednání se shodla na termínech jednání v letošním roce takto: 
20.10.2021, 24.11.2021 a 15.12.2021, vždy v 16.00 hodin. 

 

3. Ing. Šíma navrhuje odložit body jednání týkající se bývalého nákladového 
nádraží a Klánovic. Komise návrh jednomyslně přijímá. 

 

4. K návrhu pana Jůzy na orientační úpravu v lokalitě Chlumecká – Náchodská 
komise namítá nedostatek důvodů k zasahování do současného stavu. Návrh se 
odmítá. Odbor pisatele vyrozumí, 

 

5. Na červnové schůzce byly k pojmenování nové ulice v Malešicích nabídnuty tyto 
návrhy názvů: Magisterská, Doktorská a U malešického lesa. Před několika dny 
byl komisi doručen návrh městské části a sice Azzoniho. Po krátké diskusi se 
komise přiklonila k návrhu názvu „Azzoniho“. 

 

6. Komise odmítá podnět pana Romana Vytejčka k úvaze o přejmenování ulic 
„Dvouletky“ a „Brigádníků“ s tím, že se sice jedná o pojmenování vzniklá 
v politicky neblahé době, ale sama osobě nejsou pohoršlivá a přijatelným 
způsobem plní funkci historického mementa a dobře plní také orientační funkci. 
Odbor pisatele vyrozumí. 

 

7. K žádosti fy Trigema o pojmenování ulice, která vzniká v k.ú. Braník proti 
Branickému náměstí podal Ing. Peterka informaci o situaci v dané lokalitě mezi 
Branickým náměstím a Kunratickým potokem a navrhl, aby se motiv 
pojmenování hledal mezi příslušníky třetího odboje, kteří bydleli v blízkém okolí. 
Navrhl jména Rudolf Hrbek a Dagmar Skálová. Další návrhy: Edvarda Griega a 
Bergenská a návrh na připomenutí příslušnice Armády ČR Michaely Tiché, která 
zahynula na misi na Sinaji. Výsledek diskuse je ten, že budou navrženy názvy: 
Tiché a Skálové pro delší z obou ulic. 
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8. Komise se věnovala dokončení bodu 9. z minulé schůzky (Běchovice). Po krátké 
diskusi se přiklonila k návrhu na prodloužení Bezděkovské. 

 

9. K žádosti odboru živnostenského a občanskosprávního o pojmenování nové 
ulice v k.ú. Řepy v lokalitě U kaménky komise navrhuje vzhledem k názvu 
nedaleké ulice Lehotského připomenout dalšího slovenského umělce, a proto 
podporuje návrh paní PhDr. Knappové na připomenutí Janka Jesenského (1874 
až 1945). Návrh bude znít „Jesenského“. 

 

10. Komise odkládá návrh na zbudování pěší komunikace z Újezda k rozhledně a 
její pojmenování po Karlu Gottovi.  

 

11. K podnětu fy Metronom Production, s.r.o. k připomenutí významného českého 
hudebníka Ivana Krále pojmenováním veřejného prostranství komise připomíná, 
že navrhované prostranství se celé nalézá na území Královské obory a proto se 
v tomto bodě návrh zamítá. Bude však vyvinuto úsilí nalézt jiné místo na území 
Prahy, jehož pojmenováním by byla připomenuta osobnost Ivana Krále. 

 

12. K podnětu městské části Praha-Řeporyje pojmenovat budoucí ulice na území 
městské části názvy: Soferových, Bělohlávkova, Nekonečného, Hasilova a 
Ujgurská komise zaujala takové stanovisko, že o všech navržených názvech je 
možno uvažovat. O jejich konkrétním umístění se rozhodne na základě jednání 
s městskou částí. Prozatím se podnět odkládá. 

 

13. Předsedkyně informuje komisi o jednání s panem Ing. Arch. Matějem Michalkem 
Žaloudkem a tlumočila názory pana architekta na pojmenování ulic v lokalitě 
bývalého nákladového nádraží v Praze 3. Komise navrhuje, aby byl pan 
architekt pozván na příští, nebo některou z dalších schůzek komise. 

 

14. Žádost odboru živnostenského a občanskosprávního k úpravě orientační situace 
v lokalitě Zátopkova se odkládá. 

 

15. K žádosti odboru živnostenského a občanskosprávního o pojmenování nové 
ulice v sousedství ulice Kurandové na Barrandově, k.ú, Hlubočepy komise 
doporučuje ještě prověřit přesnou lokalizaci ulice. Pokud jde o její pojmenování, 
komise doporučuje pojmenováním připomenout divadelní a filmovou herečku 
Leopoldu Dostalovou (1879 až 1972). Název bude znít „Dostalové“. 

 

16. K žádosti městské části Praha 5 o pojmenování ulic v rozvojových územích MČ 
Praha 5 především v Smíchov City po Růženě Vackové a Borisovi Hybnerovi 
komise zaujala stanovisko, že tyto osobnosti je možno připomenout 
pojmenováním veřejných prostranství. Podrobnější postup realizace je nutno 
projednat s městskou částí. Postup bude obdobný jako u Prahy 3 a městské 
části Praha-Řeporyje. 

 

17. Komise jednomyslně podporuje návrh městské části Praha-Kolovraty na 
pojmenování dvou ulic z orientačních důvodů a sice názvy „Pod Náhonem“ a U 
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Koupaliště“, 
 

18. K návrhu pana Petra Kutílka na připomenutí osobnosti Kamily Moučkové 
pojmenováním veřejného prostranství v lokalitě Kavčích Hor nebo Pankráce 
vznikla diskuse, která vyústila v tyto závěry: a) spíše se při pojmenování vyhnout 
termínu piazzetta b) jednat s navrhovatelem o možných alternativách k umístění 
názvu případně na jiných místech Prahy c) řešit současně připomenutí Richarda 
Honzoviče. Odbor osloví pisatele. 

 

19. Diskuse k žádosti odboru živnostenského a občanskosprávního o pojmenování 
nové ulice v k.ú Čimice vyústila k jednomyslné shodě komise na návrhu poj- 
menovat novou ulici po prvním řediteli dnešní Psychiatrické nemocnice MUDr. 
Janu Hrašem (Hrašeho). Objekt nemocnice těsně přiléhá k budoucí ulici. 

 

20. Návrhům tajemníka ÚMČ Praha-Klánovice bude třeba věnovat samostatnou 
schůzku a teprve po upřesnění materiály předložit komisi. 
 

 

21. K návrhu fy JRD Development s.r.o. na pojmenování ulice poblíž lokality Na 
Třebešíně (k.ú. Malešice) z důvodu dokončování bytového domu se komise po 
krátké diskusi shodla na návrhu Ing. Šímy připomenout významnou osobnost 
zasloužilou o stavenbí a technický rozvoj Prahy Eustacha Mölzera. Ulice ponese 
název Mölzerova. 

 

22. K žádosti fy EXPO HIGTS s.r.o. o pojmenování nové ulice na k.ú. Čimice na 
hranici s k,ú. Bohnice v těsné blízkosti Psychiatrické nemocnice komise po 
krátké diskusi navrhuje pojmenováním ulice připomenout prvního ředitele  

 

23. K žádosti MČ Praha-Slivenec o zrušení západní části ulice Za křížkem (západně 
od ulice Na Korálově) zaujímá komise stanovisko, že je nutno věc projednat 
s odborem dopravy městské části Praha 5.  
 

  
 


